
 

 

Protokół nr XXI/2017 
z sesji Rady Gminy w Krzemieniewie 

z dnia 22 lutego 2017 r. 
 

 

 

Sesja Rady Gminy w Krzemieniewie odbyła się 22 lutego 2017 r. o godz. 1430 w sali 

Gminnego Centrum Kultury w Krzemieniewie. 

Otwarcia obrad dokonał przewodniczący Rady Piotr Sikorski, który powitał obecnych radnych 

a w imieniu Rady zaproszonych gości oraz sołtysów .  Listy obecności stanowią załączniki nr 

1, 2 i 3  do protokółu. 

Przewodniczący - na podstawie listy obecności - stwierdził, że w obradach bierze udział 14 

radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji.  

 

Następnie zaproponował  korektę do przesłanego wcześniej radnym porządku obrad poprzez 

wprowadzenie jednego punktu, tj. podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów 

uzupełniających Sołtysa sołectwa Krzemieniewo,  

po czym odczytał uzupełniony porządek obrad: 

 
1. Otwarcie. 

2. Przyjęcie protokołu z ostatniej Sesji. 

3. Sprawozdanie wójta z działalności w okresie między sesjami. 

4. Pytania, wnioski, interpelacje radnych. 

5. Podjęcie uchwały  w sprawie dokonania zmiany w budżecie gminy Krzemieniewo na  
2017r. ( druk 143  ) 

6. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmiany w Wieloletniej prognozie Finansowej na 

lata 2017-2024. ( druk  144). 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały o pomocy finansowej dla Powiatu 

Leszczyńskiego w roku 2017.( druk nr 145 ). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej poboru podatków w drodze 

inkasa, ustalenia inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso (druk nr 

146 ). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przejęcia do realizacji zadania publicznego Gminy Rydzyna z 

zakresu edukacji publicznej.( druk nr 147  ). 

10. Podjęcie uchwały w projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do 

nowego ustroju szkolnego  (druk nr 148  ). 



 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie  umowy dzierżawy gruntu 

przeznaczonego pod staw na okres powyżej 3 lat ( druk nr 149 ). 

12. Podjęcie uchwały w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Krzemieniewo ( druk nr 150    ) 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów uzupełniających Sołtysa sołectwa 

Krzemieniewo ( druk. Nr 151) 

14.    Odpowiedzi na pytania, wnioski i interpelacje. 

15.     Wolne głosy. 

16.     Zakończenie. 

 

Następnie zwrócił się z pytaniem, czy ktoś spośród radnych chciałby wystąpić z wnioskiem o 

wprowadzenie poprawek do wyżej wymienionego porządku obrad. 

Radni nie zgłosili uwag do zaproponowanego porządku , wobec czego przystąpiono do jego 

realizacji. 

 

Ad p.2. 

 

Przewodniczący zapytał radnych o uwagi do projektu protokółu z poprzedniej sesji, który był 

wyłożony do wglądu w biurze rady, oraz przesłany kolegom radnym na skrzynki e-mail. 

Uwag nie zgłoszono.  

Przewodniczący zarządził głosowanie nad przyjęciem protokółu z XX sesji.  

Za przyjęciem protokółu głosowało 14 obecnych radnych. Protokół został przyjęty 

jednogłośnie. 

 

Ad p.3. 

Przewodniczący obrad poprosił pana Wójta o złożenie informacji z okresu od ostatniej sesji, 

tj. od 19 grudnia 2016 r.  

Wójt poinformował, że : 

- wniosek na pozyskanie środków na budowę oczyszczalni z WRPO został pozytywnie 

oceniony w  pierwszym etapie, czeka nas jeszcze  drugi etap nad którym są prowadzone 

prace, tak że szanse na pozyskanie środków już nam się zwiększyły. 

- jeżeli chodzi o kanalizację, to prowadzimy końcowy etap przetargu na sieć w miejscowości 

Krzemieniewo. 

- ponieważ Powiat zaplanował realizację ścieżki rowerowej między Garzynem a Górznem, w 

pierwszej kolejności będziemy realizować sieć kanalizacyjną właśnie na tym odcinku, aby nie 

burzyć nowo zrobionej ścieżki, 



 

 

- przejmujemy od OHZ w Garzynie sieć wodociągową,- uruchamiamy również prace związane 

z poprawieniem uzdatniania wody w miejscowości Bojanice, 

- na terenie gminy rozpoczynają się prace związane z magistralą sieci gazowej Lwówek – 

Odolanów, 

- INEA zaproponowała dobre warunki podłączenia obiektów szkolnych i Centrum Kultury do 

swojej sieci internetowej. 

Ad.p.4 

W kolejnym punkcie obrad przewodniczący Rady zaprosił radnych do zgłaszania interpelacji, 

wniosków i zadawania pytań. 

Radny Mirosław Długi w imieniu mieszkańców wsi Bojanice prosił o załatwienie problemu 

błąkających się lisów i bezdomnych psów. 

Radny Stanisław Żabicki – prosił o przywrócenie części krawężnika na ul. Mielżyńskich w 

Pawłowicach, ponieważ właściciel sklepu aby usprawnić sobie dojazd z towarem usunął go. 

Radny Krystian Dutkiewicz zapytał o zatrudnienie animatora na Orliku w Garzynie. 

Radna Maria Kamyczek – prosiła o interwencję w sprawie załatania dziur w asfalcie na ul. 

Mielżyńskich w Pawłowicach. 

Radny Piotr Majchrzak – prosił o interwencję w sprawie sprzątania w parku w Luboni, 

ponadto poinformował, że na drodze powiatowej należy uregulować stan wody, aby nie 

spływała ona  drogą rowerową do wioski. 

 

Ad p.5. 

Przewodniczący Rady kontynuując obrady poprosił panią Skarbnik o przedstawienie projektu 

uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy Krzemieniewo na 2017 rok. 

Pani Skarbnik poinformowała, że zmian w budżecie na 2017 r. dokonuje się w związku z 

wprowadzeniem środków z nadwyżki budżetowej 2016 r. ( informacja o podziale nadwyżki 

stanowi zał. nr 4 do niniejszego protokołu) 

Następnie odczytała treść uchwały. 

Przewodniczący zaprosił radnych do dyskusji. 

Radny Marek Garbacz zapytał w sprawie zakupu siłowni zewnętrznych, czy jest to zadanie 

jednorazowe, czy będzie ono kontynuowane również w innych wsiach naszej gminy. 

Wójt wyjaśnił ,że zadanie to realizowane jest ze środków WLGD, i jeżeli będzie dalsza 

możliwość pozyskiwania tam środków, to zadanie  będziemy rozszerzać na inne wioski naszej 

gminy. 

Ponieważ Radni nie zgłaszali innych uwag do zaproponowanej uchwały, Przewodniczący 

przeprowadził głosowanie. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych,. Uchwała została przyjęta  jednogłośnie i 

stanowi zał. nr 5 do niniejszego protokółu.  

 

 

 



 

 

Ad. 6. 

Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie 

finansowej gminy Krzemieniewo na lata 2017-2024. 

Ponieważ uwag do zaproponowanej uchwały nie wnoszono, Przewodniczący przeprowadził 

głosowanie. Za przyjęciem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. Uchwała została 

przyjęta jednogłośnie i stanowi zał. nr 6 do niniejszego protokółu. 

 

Ad.p. 7 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały o pomocy finansowej dla Powiatu Leszczyńskiego 

w roku 2017 przedstawiła pani Skarbnik. 

Wyjaśniła , że w roku 2017 z budżetu gminy Krzemieniewo udziela się pomocy finansowej dla 

Powiatu Leszczyńskiego w wysokości 600.000 zł na realizację zadań tj. przebudowa drogi z 

Garzyna do Górzna, oraz modernizację ścieżki rowerowej wzdłuż drogi powiatowej Garzyn – 

Drobnin. 

Ponieważ uwag do zaproponowanej uchwały nie wnoszono, Przewodniczący przeprowadził 

głosowanie. Za przyjęciem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. Uchwała została 

przyjęta jednogłośnie i stanowi zał. nr 7 do niniejszego protokółu. 

 

Ad.8. 

Pani Skarbnik przestawiła projekt uchwały w sprawie poboru podatków w drodze inkasa, 

ustalenia inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

Wyjaśniła, że dokonuje się zmiany wcześniej podejmowanej uchwały w zakresie inkasentów 

w związku ze zmianami osobowymi Sołtysów. 

Ponieważ uwag do zaproponowanej uchwały nie wnoszono, Przewodniczący przeprowadził 

głosowanie. Za przyjęciem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. Uchwała została 

przyjęta jednogłośnie i stanowi zał. nr 8 do niniejszego protokółu 

 

Następnie Przewodniczący ogłosił 10 minut przerwy w obradach. 

 

Ad.p.9. 

Po przerwie Przewodniczący wznowił obrady i poprosił pana Wójta o przedstawienie 

projektu uchwały w sprawie przejęcia do realizacji zadania publicznego Gminy Rydzyna z 

zakresu edukacji publicznej. 

Wyjaśnił, zgodnie z nowymi przepisami prawa Rada Miejska Rydzyny podjęła uchwałę w 

sprawie powierzenia Gminie Krzemieniewo realizacji zadania publicznego z zakresu edukacji 

publicznej. Przyjęcie uchwał przez Radę Miejską Rydzyny oraz Radę Gminy Krzemieniewo 

stworzy warunki ujęcia miejscowości Robczysko w granicach obwodów Szkoły Podstawowej i 

Przedszkola w Pawłowicach. Tym samym dzieci z Robczyska będą miały zagwarantowany 

dostęp do nauki w Szkole w Pawłowicach na równi z dziećmi obwodu Pawłowice. 

Następnie odczytał treść projektu uchwały. 

Radny Marek Garbacz zapytał, czy gmina Rydzyna partycypuje w kosztach. 

Wójt odpowiedział, że jeżeli chodzi o Szkołę to nie, ale do Przedszkoli dopłacają. 

 



 

 

Radna Maria Kamyczek – poinformowała wszystkich, że mieszkańcy Robczyska, podatki płacą 

do Gminy Rydzyna, jednak z Kościoła, Szkoły, Przedszkola, sklepów korzystają w 

Pawłowicach. 

Można zauważyć , że bardziej ciągnie ich do Pawłowic, aniżeli do gminy Rydzyna. 

Ponieważ nie zgłaszano innych uwag do przedstawionej uchwały, przewodniczący 

przeprowadził głosowanie. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. Uchwała została przyjęta 

jednogłośnie i  stanowi załącznik  nr 9  do niniejszego protokółu. 

 

Ad p.10. 
Wójt pan Andrzej Pietrula przedstawił projekt uchwały w sprawie projektu dostosowania 

sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego. 

Wyjaśnił, że obecnie na terenie gminy Krzemieniewo funkcjonują 4 zespoły szkół, szkoła 

podstawowa i gimnazjum w Drobninie, Pawłowicach i Nowym Belęcinie, szkoła podstawowa 

i przedszkole w Garzynie, szkoła podstawowa filialna w Oporówku. Z dniem 1 września 2017 

r. zespoły szkół, w skład których wchodzi dotychczasowa sześcioletnia szkoła podstawowa i 

dotychczasowe gimnazjum staną się ośmioletnią szkoła podstawową. 

Od 1 września 2017 r. do 31 sierpnia 2019 r. będzie to szkoła podstawowa z oddziałami 

gimnazjalnymi, a od 1 września 2019 r. stanie się ośmioletnią szkołą podstawową. 

Ponieważ pytań i uwag do projektu uchwały nie zgłoszono, przewodniczący Rady 

przeprowadził głosowanie. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. 

Uchwała została przyjęta jednomyślnie i stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokółu. 

Ad.p. 11 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy gruntu 

przeznaczonego pod staw na okres powyżej 3 lat przedstawił zastępca wójta pan Radosław 

Sobecki. 

Wyjaśnił, że przedmiotowy grunt przeznaczony pod staw zlokalizowany jest w miejscowości 

Mierzejewo i stanowi własność Gminy. Dzierżawa tego gruntu pozwoli na jego 

zagospodarowanie zgodnie z przeznaczeniem, a jednocześnie poprawi atrakcyjność terenu. 

Ponadto daje możliwość zwiększenia dochodu gminy poprzez stały wpływ środków 

finansowych z tytułu czynszu dzierżawnego. 

Ponieważ pytań i uwag do projektu uchwały nie zgłoszono, przewodniczący Rady 

przeprowadził głosowanie. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. 

Uchwała została przyjęta jednomyślnie i stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokółu. 

Ad.p.12.   

W kolejnym punkcie porządku obrad Zastępca Wójta przedstawił projekt uchwały w sprawie 

Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Gminy Krzemieniewo. 



 

 

Radna Maria Kamyczek poruszyła problem dokarmiania bezdomnych kotów. 

Zastępca Wójta odpowiedział, że sprawa dokarmiania kotów nie powinna być większym 

problemem, dlatego, że ludzie nie powinni ingerować w życie dzikich kotów, które bardzo 

dobrze same sobie radzą. 

 

Ponieważ innych pytań i uwag do projektu uchwały nie zgłoszono, przewodniczący Rady 

przeprowadził głosowanie. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. 

Uchwała została przyjęta jednomyślnie i stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokółu. 

 Ad.p.13 

Pani Sekretarz Longina Szulc przedstawiła projekt uchwały w sprawie zarządzenia wyborów 

uzupełniających Sołtysa Sołectwa Krzemieniewo. 

Poinformowała, że dotychczasowy Sołtys złożył rezygnację z pełnionej funkcji. W tej sytuacji 

zgodnie ze Statutem Sołectwa Krzemieniewo, zachodzi konieczność przeprowadzenia 

wyborów przedterminowych – uzupełniających. 

Ponieważ pytań i uwag do projektu uchwały nie zgłoszono, przewodniczący Rady 

przeprowadził głosowanie. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. 

Uchwała została przyjęta jednomyślnie i stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokółu. 

Ad.p.14 

Na zgłoszone interpelacje Wójt odpowiedział następująco : 

- w sprawie problemu z lisami i bezdomnymi psami; Powiat organizował podsumowanie 

strzelania do lisów- upolowano 110 szt. i o tyle populacja lisów się zmniejszyła, jeżeli chodzi 

o bezpańskie psy, to każde zgłoszenie jest realizowane,  

- w sprawie krawężnika i naprawy drogi na ulicy Mielżyńskich w Pawłowicach, sprawę 

przekierujemy do Zarządu Dróg Powiatowych w Lesznie, 

- w sprawie zatrudnienia na Orliku w Garzynie, zgłosiła się 1 osoba do pracy, jesteśmy na 

etapie rozpatrywania wniosku, 

- sprawę odprowadzenia wody ze ścieżki rowerowej w Luboni przekierujemy do Powiatu, 

ponieważ jest to ich kompetencją, 

- w sprawie uporządkowania parku w Luboni, będziemy zwracać się z prośbą do Agencji 

Nieruchomości Rolnych,  

Ad p. 15. 

W wolnych głosach i wnioskach,  Przewodniczący Rady Piotr Sikorski prosił o rozważenie 

możliwości wyznaczenia miejsca na strzelnicę w gminie. 

Sołtys wsi Górzno pan Zygmunt Stachurski zgłosił problem zalegającej wody przy ścieżce 

rowerowej usytuowanej w kierunku jeziora, kiedyś woda sama spływała teraz krawężnik 



 

 

chodnika robi tamę i woda nie ma gdzie spłynąć, zasugerował, aby zrobić tam studzienkę 

kanalizacyjną. 

Ponadto Sołtys prosił o zamówienie żużla na drogi gruntowe w Górznie. 

Sołtys wsi Brylewo pan Zygmunt Baer zgłosił problem szczurów, prosił o przeprowadzenie 

deratyzacji w wiosce. 

Sołtys wsi Pawłowice pan Tomasz Adamczak zgłosił następujące sprawy : 

- zakupu nowych bramek na boisko w Pawłowicach, 

- zapytał czy GKS Krzemieniewo otrzymało dotację z gminy, 

- poinformował, że w Pawłowicach powstało Stowarzyszenie i w ramach tego 

Stowarzyszenia, napisał projekt na pozyskanie środków zewnętrznych na „ Bieg 

Mielżyńskich”. 

Sołtys wsi Kociugi pan Stanisław Józefiak prosił o dołożenie środków na siłownie zewnętrzne, 

aby taka siłownia mogła powstać również w Kociugach. 

 

Wójt odpowiedział w sprawie środków na siłownie, że w planach są siłownie dla Pawłowic, 

Krzemieniewa i Oporowa, jeżeli pozyskamy środki zewnętrzne to będzie możliwe 

rozszerzenie tego zakresu i wtedy będziemy realizować siłownie zewnętrzne w innych wsiach 

naszej gminy. 

W sprawie zakupu nowych bramek na boisko w Pawłowicach, będzie to realizowane ze 

środków przeznaczonych na sport. 

W sprawie GKS Krzemieniewo, poinformował, że jest to stowarzyszenie i jeżeli chodzi o ich 

wewnętrzne rozgrywki, to gmina nie będzie ingerować , natomiast jak tylko zostanie 

wybrany nowy Zarząd, to środki będą przekazane zgodnie z planem budżetowym. 

W Brylewie zostanie przeprowadzona deratyzacja. 

Ponadto Wójt uprzedził , że w najbliższym czasie w Górznie będą rozkopy i utrudnienia na 

drogach w związku z prowadzeniem sieci kanalizacji ściekowej. 

Sołtys wsi Górzno prosił, aby problem utrudnień na drogach w Górznie umieścić w gazetce 

gminnej, i wyznaczyć drogi objazdowe. 

Zaproponował, aby w gazetce stworzyć miejsce, gdzie będą ukazywały się informacje na 

temat realizacji inwestycji sieci kanalizacyjnej i utrudnień na drogach lokalnych. 

Radny Piotr Majchrzak w ramach uzupełniania wcześniejszych zgłoszeń prosił o  interwencję 

w Powiecie w sprawie zamiatania ścieżki rowerowej od Pawłowic do Luboni po zimie. 

Ad p. 16. 

Ponieważ innych spraw nie poruszano Przewodniczący podziękował zebranym za udział w 

sesji i o godzinie 16:30 zamknął obrady. 
 
 

Protokółowała:  

  
Przewodniczący 

Rady Gminy w Krzemieniewie 
 

 

( Bogusława Stróżyńska )  ( Piotr Sikorski) 
 


